
Protokół Nr 16/2021 

z posiedzenia  

Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 

z 15 marca 2021 r. 

Początek posiedzenia: 11:00  

Miejsce: Siedziba Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, ul. Emilii Plater 

1, sala 433. Komisja obradowała w formie zdalnej. 

 

1. Otwarcie posiedzenia 

 

Posiedzenie Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego otworzył Przewodniczący Komisji, Pan Stanisław 

Gorczyca, witając wszystkich członków Komisji oraz zaproszonych.   

 

2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

3. Wsparcie dla OSP w województwie warmińsko-mazurskim – referujący: Pan Andrzej 

Pęziński, kierownik Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa. 

4. Sprawy różne i wolne wnioski 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

6. Zamknięcie posiedzenia 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

 

3. Wsparcie dla OSP w województwie warmińsko-mazurskim 

Na wstępie Pan Stanisław Gorczyca, poprosił Pana Andrzeja Pęzińskiego, kierownik Biura ds. 

Obronnych i Bezpieczeństwa o zreferowanie tematu. Pan kierownik szczegółowo przedstawił 

wszelkie informacje na temat składania wniosków o wsparcie Ochotniczych Straży Pożarnych 

przez Samorząd Województwa oraz przedstawił dane statystyczne, m.in., iż według informacji 

wprowadzonych do Raportu OSP - na łączną ilość 536 OSP - 526 mają nadany numer KRS , 

527 posiada REGON i 495 NIP.  Pan Andrzej Pęziński powiedział także, iż do krajowego 

systemu ratowniczo-gaśniczego włączonych jest 197 jednostek  - stan grudzień 2020 (w roku 

2019 było 190 OSP) oraz 7 wojskowych straży pożarnych.  W bieżącym roku zostały włączone 

w maju :OSP Lutry i OSP Brąswałd z pow. olsztyńskiego, oraz w listopadzie OSP Hartowiec, 

pow. działdowski, OSP Nowa Wieś, pow. olsztyński, OSP Marwałd, pow. ostródzki, OSP 

Samborowo, pow. ostródzki, OSP Lesiny Wielkie, pow. szczycieński. Ogólna liczba członków 

zwyczajnych  OSP wynosi 15 019, w tym 13274 mężczyzn i 1 745 kobiet. 

Po zreferowaniu tematu, Pan Stanisław Gorczyca otworzył dyskusję i poprosił o zadawanie 

pytań. Pierwszy pytanie zadał wiceprzewodniczący komisji Pan Edward Adamczyk, który 
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zapytał o termin ostatecznego podziału środków. Następnie pytanie zadał radny Paweł Czemiel, 

który zapytał o liczbę interwencji przez OSP oraz o działania związane z  walką z pandemią. 

Pan Andrzej Pęziński odpowiedział, iż jednostki OSP same nie mogą składać wniosków, 

natomiast robi to wójt lub burmistrz. Ostateczne zatwierdzenie wniosku odbywa się w czerwcu. 

Jeśli chodzi o odpowiedź na pytanie Pana radnego Pawła Czemiela, to o odpowiedź poproszony 

został Pan Grzegorz Matczyński, Dyrektor Zarządu Wykonawczego Związku Wykonawczego 

Ochotniczych Straży Pożarnych RP w województwie warmińsko-mazurskim. Pan Grzegorz 

Matczyński odpowiedział, iż jednostki OSP uczestniczą w działaniach walki z pandemią, 

polega to m.in. na przewożeniu próbek, materiałów informacyjnych oraz sprzętu medycznego. 

Jeśli chodzi o statystykę interwencji, to jest ich dużo. W roku 2020 liczba samodzielnych 

działań  OSP wyniosła ok 6000 tys., natomiast wspólnych to 3900 tys. działań i utrzymuje się 

na podobnym poziomie co w latach poprzednich. Następne pytanie zadał radny Pan Jacek 

Pawlik, pytając o możliwość dofinansowania wniosku bez udziału środków samorządowych i 

czy dofinansowanie odbywa się na zasadach refundacji.  Pan Andrzej Pęziński, powiedział, że 

jest możliwe przyjęcie wniosku bez wsparcia lokalnego samorządu, natomiast wsparcie 

wniosku odbywa się na zasadach rozliczenia faktur. Głos zabrała także Pani wicemarszałek 

Sylwia Jaskulska, która powiedziała. Iż nie miało miejsca rozliczanie wniosków na zasadach 

refundacji,  gdyż jest to dotacja. Więcej pytań nie odnotowano.  

Pan przewodniczący serdecznie podziękował referentom za obecność i wyjaśnienie wszystkich 

kwestii związanych z tematem.  

 

4. Sprawy różne i wolne wnioski 

Nie stwierdzono. 

5.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęto jednogłośnie 7 głosami za. 

 

6. Zakończenie posiedzenia 

Przewodniczący komisji Stanisław Gorczyca zakończył posiedzenie komisji (godz.11:48)                                                                                                                                     

                                                                                

Przewodniczący Komisji 

          

                                                                                     Stanisław Gorczyca 

Protokół sporządził: Maciej Zasada 


